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Sammanträdesprotokoll kommunala 

förebygganderådet 

Sammanträdesdatum 2024-09-19 

Plats och tid Mellerstön (A2) kl. 13:00-17:00 

Närvarande Se sida 2 

Övriga deltagare Se sida 2  

Sekreterare Michaela Gebing 

Protokolljustering 

Följande parter justerar detta protokoll genom digital signering. 

Justeringens plats och tid Digitalt senast 2024-09-30 kl. 00:00 

Paragrafer §§ 21-29 
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Sammanträdesprotokoll 2 (9) 

Kommunala Förebyggande Rådet  

Datum 2024-09-19 
 

Närvarande på sammanträdet  

Britta Lysholm (Socialnämnden) (ordförande) 

Tommy Sundqvist (Lions) (vice ordförande) 

Christian Bergvall (Kommunstyrelsen) 

Marie Rönnholm (Samhällsbyggnadsnämnden) 

Maria Fält (Socialnämnden) 

Tommy Eriksson (Länkarna) 

Tomas Öhrberg (IOGT) 

Stefan Högberg (LP-Kontakten) 

Moa Wennberg (Kvinnojouren)  

Stig-Roland Carlzon (Piteå Kristna Råd) 

Övriga deltagare  

Raimo Roininen (Socialtjänsten) § 26 

Michaela Gebing (Sekreterare) 
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Sammanträdesprotokoll 3 (9) 

Kommunala Förebyggande Rådet  

Datum 2024-09-19 
 

§ 21  Mötet öppnas 

Ordförande Britta Lysholm öppnar mötet. 

§ 22  Fastställande av dagordning 

Dagordning fastställs med två övriga frågor. 

§ 23  Val av justerare 

Tommy Sundqvist från Lions väljs att justera protokollet. 

 

 

§ 24 Föregående protokoll 
Föregående protokoll läggs till handlingarna 
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Sammanträdesprotokoll 4 (9) 

Kommunala Förebyggande Rådet  

Datum 2024-09-19 
 

§ 25 Pott för arbete mot droger 

MHF har beviljats 3 000 kr ur potten för arbete mot droger. Kvar i potten är 26 000 kr. 

Det har inte kommit in någon ansökan till dagens sammanträde. Påminner om att 

ansökan sker via e-tjänst och att KSAPU behandlar inkomna ansökningar två ggr/år i 

juni och i november. Det går dock att ansöka löpande och de ansökningar som 

inkommer behandlas på förebygganderådets sammanträden.  

 

Rådets ledamöter önskar att riktlinjer och manual för ansökan i e-tjänst biläggs 

protokollet.  

 

 

Bilagor 

 

• Bilaga 1 Riktlinjer Pott för arbete mot droger 

• Bilaga 2 Manual för ansökan via e-tjänst 
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Sammanträdesprotokoll 5 (9) 

Kommunala Förebyggande Rådet  

Datum 2024-09-19 
 

§ 26 Information från socialförvaltningen 

Socialtjänsten har närvarat på ett möte med polisen angående uppstart av 

Lokaloperativ samverkan (LOS). Syftet med LOS, som finns i ett antal andra 

kommuner, är att få i gång en samverkan mellan olika myndigheter för att motverka 

kriminalitet. I Piteå är man ännu i en uppstartsfas. Inom socialtjänsten kan det bli 

aktuellt att den enhet som är bäst lämpad utifrån ärendets karaktär deltar i samverkan. 

 

Inom IFO jobbar man intensivt med att hitta lösningar för placerade barn och vuxna på 

hemmaplan.  

 

Socialtjänstens olika verksamheter håller just nu på med förarbeten inför den nya 

socialtjänstlagen som förväntas träda i kraft i juni 2025. Den nya socialtjänstlagen 

fokuserar på att främja hälsa och att arbeta förebyggande. Socialtjänsten ska vara 

lättillgänglig och kunna erbjuda vissa insatser utan behovsprövning. Man föreslår även 

att socialtjänstens verksamheter ska bedrivas genom beprövad erfarenhet.  

 

På SKR:s hemsida finns en film om framtidens socialtjänst. Filmen riktar sig till 

medarbetare, chefer och förtroendevalda och beskriver samhällsutmaningar som 

påverkar socialtjänsten, och vad arbetet med att ställa om till en mer hållbar 

socialtjänst innebär.  

 

Frågor från föreningarna 

Tommy Eriksson (Länkarna), frågar om det görs uppföljningar efter PDOL? Antalet 

omhändertagna berusade ungdomar kopplat till PDOL har i år inte stuckit ut mot 

tidigare år. Länkarna upplever dock att det varit många ungdomar utanför området där 

det förekommit berusade ungdomar.  

 

Stig-Roland Carlzon (PKR) frågar vilket stöd man erbjuder till familjehem? Varje 

familjehem erbjuds utbildning och stöttning utifrån enskilda behov. Varje familjehem 

har en socialsekreterare. Barnet som är placerat har en egen socialsekreterare.   
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Sammanträdesprotokoll 6 (9) 

Kommunala Förebyggande Rådet  

Datum 2024-09-19 
 

§ 27  Information från föreningarna och förvaltningarna 

Tommy Eriksson (Länkarna) 

Lokalen öppet som tidigare måndagar, onsdagar och fredagar. Den 31 oktober kl 17:00 

hålls ljusmanifestationen på byxtorget. Därefter samlas man på kyrk center för fika 

och fortsatta samtal.  

 

Stefan Högberg (LP-Kontakten) 

Fortsatt många besökare efter höstens uppstart. Lokalen öppen måndagar, onsdagar 

och fredagar. På fredagar serveras lunch.  

 

Moa Wennberg (Kvinnojouren) 

Man har kunnat anställa en person på 50%. Därmed hoppas man kunna vara ute och 

föreläsa på skolor och på olika företag. Föreningen har börjat etablera sig i samhället 

och har ett bra samarbete med polis, socialtjänst och sjukvård. Man hoppas kunna få 

till en föreläsning i samband med ”en vecka fri från våld” som hålls mellan den 18-24 

november. Under PDOL ansvarade kvinnojouren för vattenbaren och var även 

trygghetsvärdar, med många givande samtal.  

 

Tomas Öhrberg (IOGT) 

Den lokala föreningen i Arvidsjaur har avvecklat sin verksamhet. Från IOGT i Öjebyn 

kommer man att fortsatt hålla föreningsträffar i Arjeplog, men den naturliga 

samlingsplatsen kommer tyvärr att försvinna.  

 

Barnverksamheten har fått ett ökat antal deltagare. Även ungdomar som vill vara 

hjälpledare har ökat, vilket är positivt. Den 29 september kommer man att servera 

våfflor tillsammans med ungdomsföreningen Junis. Pengarna går till Världens Barn. 

 

Under hösten kommer man att anordna musiktävling, den årliga drogkampen, 

musikkvällar i nykter miljö samt föreläsningar. Man ser gärna ett samarbete med andra 

föreningar.  

 

Stig-Roland Carlzon (Piteå Kristna Råd) 

Malmgatan 5 har startat upp i nya lokaler, med ca 100 besökande ungdomar varje 

kväll man hållit öppet. Stig-Roland tipsar även om ”messy church” som anordnas på 

många ställen i kommunen ca en gång i månaden. Det är en samlingsplats för hela 

familjen och drar många besökare.  

  

Tommy Sundqvist (Lions) 

Lions Piteå och Lions Öjebyn arbetar tillsammans med bland annat mat, julklappar, 

presentkort och annat till behövande. Under 2023/2024 har man hittills stöttat med 

350 000 kr. Piteås medborgare är duktiga på att skänka saker och en gång i månaden 

åker man runt och hämtar upp skänkta saker. Lions Piteå. 

 

Även Lions behöver fler volontärer och försöker hitta sätt att marknadsföra sig för att 

sprida kunskap om Lions.  
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Sammanträdesprotokoll 7 (9) 

Kommunala Förebyggande Rådet  

Datum 2024-09-19 
 

Marie Rönnholm (Samhällsbyggnadsnämnden) 

Sommarens ferieperiod har fungerat mycket bra, med många fina ungdomar som 

arbetat i kommunens verksamheter. Man ser över alternativet att stänga Rådhustorget 

för fordonstrafik då man hoppas på ett mer levande torg med uteserveringar, 

torghandel och andra aktiviteter. 

 

Man kommer att se över placering av mattält under PDOL, med anledning av 

sommarens incident.  

  

Christian Bergvall (Kommunstyrelsen) 

De har haft en dragning från kommunpolisen angående mäns våld mot kvinnor samt 

drogsituationen i Piteå. 

 

Maria Fält (Socialnämnden)  

Tuff sommar för personal inom vård och omsorg. Fortsatt tufft ekonomiskt läge med 

sparkrav inom alla verksamheter. Det finns för få personer som är anställningsbara och 

man konkurrerar dessutom med andra myndigheter om arbetskraft. Då många insatser 

inom socialtjänsten är lagstyrda, styrs många kostnader efter behov.  

 

Röda Korset 

Britta Lysholm informerar kort om Röda Korsets verksamhet. Man håller med 

bussvärdar i komfortbussen, samlar in pengar till katastrofarbeten och möjliggör 

arbetsträning och samhällstjänst i second hand butiken. 
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Sammanträdesprotokoll 8 (9) 

Kommunala Förebyggande Rådet  

Datum 2024-09-19 
 

§ 28 Övriga frågor 

Stig-Roland Carlzon, PKR vill lyfta fråga om arvoden. Det nya förändrade sättet, där 

varje ledamot själv begär sin ersättning för de sammanträden man närvarar på upplevs 

svårt och krångligt, vilket gör att man inte begär ut sin ersättning. Man önskar skicka 

med frågan till kommunstyrelsen för att se över om det finns förenklade sätt att få ut 

sitt arvode. Christian Bergvall, kommunstyrelsen tar frågan med sig.  

 

Tommy Eriksson, Länkarna frågar om det finns något liknade som ”project 

playground” i Piteå. Där man anordnar aktiviteter för en meningsfull fritid för olika 

ungdomar, med olika intressen? Svar: Det finns ett samarbete mellan kultur, park, 

fritid och skolan som startat upp föreningen Skol-IF. En projekt ledare och 

vuxenstödjare finns. Man arbetar nu med att involvera elever på kommunens 

högstadieskolor. SKOL IF Piteå – elevernas förening för en roligare och mer aktiv 

fritid - Fritid och kultur - Aktuellt (pitea.se) 
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Kommunala Förebyggande Rådet  

Datum 2024-09-19 
 

§ 29 Mötet avslutas 

Ordförande Britta Lysholm avslutar mötet.  

Nästa sammanträde planeras till den 5 december 2024.  
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Sammanträdesprotokoll kommunala 


förebygganderådet 


Sammanträdesdatum 2024-09-19 


Plats och tid Mellerstön (A2) kl. 13:00-17:00 


Närvarande Se sida 2 


Övriga deltagare Se sida 2  


Sekreterare Michaela Gebing 


Protokolljustering 


Följande parter justerar detta protokoll genom digital signering. 


Justeringens plats och tid Digitalt senast 2024-09-30 kl. 00:00 


Paragrafer §§ 21-29 


Ordförande Britta Lysholm (Socialnämnden) 


Justerare Tommy Sundqvist (Lions) 


Protokollet publiceras på pitea.se  







 


 


Sammanträdesprotokoll 2 (9) 


Kommunala Förebyggande Rådet  


Datum 2024-09-19 
 


Närvarande på sammanträdet  


Britta Lysholm (Socialnämnden) (ordförande) 


Tommy Sundqvist (Lions) (vice ordförande) 


Christian Bergvall (Kommunstyrelsen) 


Marie Rönnholm (Samhällsbyggnadsnämnden) 


Maria Fält (Socialnämnden) 


Tommy Eriksson (Länkarna) 


Tomas Öhrberg (IOGT) 


Stefan Högberg (LP-Kontakten) 


Moa Wennberg (Kvinnojouren)  


Stig-Roland Carlzon (Piteå Kristna Råd) 


Övriga deltagare  


Raimo Roininen (Socialtjänsten) § 26 


Michaela Gebing (Sekreterare) 


 


  







 


 


Sammanträdesprotokoll 3 (9) 


Kommunala Förebyggande Rådet  


Datum 2024-09-19 
 


§ 21  Mötet öppnas 


Ordförande Britta Lysholm öppnar mötet. 


§ 22  Fastställande av dagordning 


Dagordning fastställs med två övriga frågor. 


§ 23  Val av justerare 


Tommy Sundqvist från Lions väljs att justera protokollet. 


 


 


§ 24 Föregående protokoll 
Föregående protokoll läggs till handlingarna 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 







 


 


Sammanträdesprotokoll 4 (9) 


Kommunala Förebyggande Rådet  


Datum 2024-09-19 
 


§ 25 Pott för arbete mot droger 


MHF har beviljats 3 000 kr ur potten för arbete mot droger. Kvar i potten är 26 000 kr. 


Det har inte kommit in någon ansökan till dagens sammanträde. Påminner om att 


ansökan sker via e-tjänst och att KSAPU behandlar inkomna ansökningar två ggr/år i 


juni och i november. Det går dock att ansöka löpande och de ansökningar som 


inkommer behandlas på förebygganderådets sammanträden.  


 


Rådets ledamöter önskar att riktlinjer och manual för ansökan i e-tjänst biläggs 


protokollet.  


 


 


Bilagor 


 


• Bilaga 1 Riktlinjer Pott för arbete mot droger 


• Bilaga 2 Manual för ansökan via e-tjänst 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 







 


 


Sammanträdesprotokoll 5 (9) 


Kommunala Förebyggande Rådet  


Datum 2024-09-19 
 


§ 26 Information från socialförvaltningen 


Socialtjänsten har närvarat på ett möte med polisen angående uppstart av 


Lokaloperativ samverkan (LOS). Syftet med LOS, som finns i ett antal andra 


kommuner, är att få i gång en samverkan mellan olika myndigheter för att motverka 


kriminalitet. I Piteå är man ännu i en uppstartsfas. Inom socialtjänsten kan det bli 


aktuellt att den enhet som är bäst lämpad utifrån ärendets karaktär deltar i samverkan. 


 


Inom IFO jobbar man intensivt med att hitta lösningar för placerade barn och vuxna på 


hemmaplan.  


 


Socialtjänstens olika verksamheter håller just nu på med förarbeten inför den nya 


socialtjänstlagen som förväntas träda i kraft i juni 2025. Den nya socialtjänstlagen 


fokuserar på att främja hälsa och att arbeta förebyggande. Socialtjänsten ska vara 


lättillgänglig och kunna erbjuda vissa insatser utan behovsprövning. Man föreslår även 


att socialtjänstens verksamheter ska bedrivas genom beprövad erfarenhet.  


 


På SKR:s hemsida finns en film om framtidens socialtjänst. Filmen riktar sig till 


medarbetare, chefer och förtroendevalda och beskriver samhällsutmaningar som 


påverkar socialtjänsten, och vad arbetet med att ställa om till en mer hållbar 


socialtjänst innebär.  


 


Frågor från föreningarna 


Tommy Eriksson (Länkarna), frågar om det görs uppföljningar efter PDOL? Antalet 


omhändertagna berusade ungdomar kopplat till PDOL har i år inte stuckit ut mot 


tidigare år. Länkarna upplever dock att det varit många ungdomar utanför området där 


det förekommit berusade ungdomar.  


 


Stig-Roland Carlzon (PKR) frågar vilket stöd man erbjuder till familjehem? Varje 


familjehem erbjuds utbildning och stöttning utifrån enskilda behov. Varje familjehem 


har en socialsekreterare. Barnet som är placerat har en egen socialsekreterare.   
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Sammanträdesprotokoll 6 (9) 


Kommunala Förebyggande Rådet  


Datum 2024-09-19 
 


§ 27  Information från föreningarna och förvaltningarna 


Tommy Eriksson (Länkarna) 


Lokalen öppet som tidigare måndagar, onsdagar och fredagar. Den 31 oktober kl 17:00 


hålls ljusmanifestationen på byxtorget. Därefter samlas man på kyrk center för fika 


och fortsatta samtal.  


 


Stefan Högberg (LP-Kontakten) 


Fortsatt många besökare efter höstens uppstart. Lokalen öppen måndagar, onsdagar 


och fredagar. På fredagar serveras lunch.  


 


Moa Wennberg (Kvinnojouren) 


Man har kunnat anställa en person på 50%. Därmed hoppas man kunna vara ute och 


föreläsa på skolor och på olika företag. Föreningen har börjat etablera sig i samhället 


och har ett bra samarbete med polis, socialtjänst och sjukvård. Man hoppas kunna få 


till en föreläsning i samband med ”en vecka fri från våld” som hålls mellan den 18-24 


november. Under PDOL ansvarade kvinnojouren för vattenbaren och var även 


trygghetsvärdar, med många givande samtal.  


 


Tomas Öhrberg (IOGT) 


Den lokala föreningen i Arvidsjaur har avvecklat sin verksamhet. Från IOGT i Öjebyn 


kommer man att fortsatt hålla föreningsträffar i Arjeplog, men den naturliga 


samlingsplatsen kommer tyvärr att försvinna.  


 


Barnverksamheten har fått ett ökat antal deltagare. Även ungdomar som vill vara 


hjälpledare har ökat, vilket är positivt. Den 29 september kommer man att servera 


våfflor tillsammans med ungdomsföreningen Junis. Pengarna går till Världens Barn. 


 


Under hösten kommer man att anordna musiktävling, den årliga drogkampen, 


musikkvällar i nykter miljö samt föreläsningar. Man ser gärna ett samarbete med andra 


föreningar.  


 


Stig-Roland Carlzon (Piteå Kristna Råd) 


Malmgatan 5 har startat upp i nya lokaler, med ca 100 besökande ungdomar varje 


kväll man hållit öppet. Stig-Roland tipsar även om ”messy church” som anordnas på 


många ställen i kommunen ca en gång i månaden. Det är en samlingsplats för hela 


familjen och drar många besökare.  


  


Tommy Sundqvist (Lions) 


Lions Piteå och Lions Öjebyn arbetar tillsammans med bland annat mat, julklappar, 


presentkort och annat till behövande. Under 2023/2024 har man hittills stöttat med 


350 000 kr. Piteås medborgare är duktiga på att skänka saker och en gång i månaden 


åker man runt och hämtar upp skänkta saker. Lions Piteå. 


 


Även Lions behöver fler volontärer och försöker hitta sätt att marknadsföra sig för att 


sprida kunskap om Lions.  


  



https://www.pitea.lions.se/
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Kommunala Förebyggande Rådet  


Datum 2024-09-19 
 


Marie Rönnholm (Samhällsbyggnadsnämnden) 


Sommarens ferieperiod har fungerat mycket bra, med många fina ungdomar som 


arbetat i kommunens verksamheter. Man ser över alternativet att stänga Rådhustorget 


för fordonstrafik då man hoppas på ett mer levande torg med uteserveringar, 


torghandel och andra aktiviteter. 


 


Man kommer att se över placering av mattält under PDOL, med anledning av 


sommarens incident.  


  


Christian Bergvall (Kommunstyrelsen) 


De har haft en dragning från kommunpolisen angående mäns våld mot kvinnor samt 


drogsituationen i Piteå. 


 


Maria Fält (Socialnämnden)  


Tuff sommar för personal inom vård och omsorg. Fortsatt tufft ekonomiskt läge med 


sparkrav inom alla verksamheter. Det finns för få personer som är anställningsbara och 


man konkurrerar dessutom med andra myndigheter om arbetskraft. Då många insatser 


inom socialtjänsten är lagstyrda, styrs många kostnader efter behov.  


 


Röda Korset 


Britta Lysholm informerar kort om Röda Korsets verksamhet. Man håller med 


bussvärdar i komfortbussen, samlar in pengar till katastrofarbeten och möjliggör 


arbetsträning och samhällstjänst i second hand butiken. 
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§ 28 Övriga frågor 


Stig-Roland Carlzon, PKR vill lyfta fråga om arvoden. Det nya förändrade sättet, där 


varje ledamot själv begär sin ersättning för de sammanträden man närvarar på upplevs 


svårt och krångligt, vilket gör att man inte begär ut sin ersättning. Man önskar skicka 


med frågan till kommunstyrelsen för att se över om det finns förenklade sätt att få ut 


sitt arvode. Christian Bergvall, kommunstyrelsen tar frågan med sig.  


 


Tommy Eriksson, Länkarna frågar om det finns något liknade som ”project 


playground” i Piteå. Där man anordnar aktiviteter för en meningsfull fritid för olika 


ungdomar, med olika intressen? Svar: Det finns ett samarbete mellan kultur, park, 


fritid och skolan som startat upp föreningen Skol-IF. En projekt ledare och 


vuxenstödjare finns. Man arbetar nu med att involvera elever på kommunens 


högstadieskolor. SKOL IF Piteå – elevernas förening för en roligare och mer aktiv 


fritid - Fritid och kultur - Aktuellt (pitea.se) 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 



https://www.pitea.se/press/Aktuellt/Invanare/Fritid-och-kultur/skol-if-pitea--elevernas-forening-for-en-roligare-och-mer-aktiv-fritid/

https://www.pitea.se/press/Aktuellt/Invanare/Fritid-och-kultur/skol-if-pitea--elevernas-forening-for-en-roligare-och-mer-aktiv-fritid/





 


 


Sammanträdesprotokoll 9 (9) 


Kommunala Förebyggande Rådet  


Datum 2024-09-19 
 


§ 29 Mötet avslutas 


Ordförande Britta Lysholm avslutar mötet.  


Nästa sammanträde planeras till den 5 december 2024.  


 





